
  استقلال سال هاست مشکل عدم اتحاد دارد. مشکلی که منجر 
به ایجاد حواشی و از دست دادن قهرمانی شده است؛ شما چه 

راهکاری برای حل این معضل دارید؟
متأس��فانه در این چند س��ال مدیران تنها برای اینکه آینده 
خودشان را تأمین و اسم و رسمی پیدا کنند به استقلال آمدند. 
برای حل مشکل نبود همدلی و اتحاد، مدیر، بازیکن و مربی باید 
کار خودشان را انجام دهند و در کار یکدیگر دخالت نکنند. در 

این صورت می توانند نتیجه بگیرند.
  شرایط طوری شده که بازیکنان اگر پول دریافت نکنند سریع 

علیه مدیر گارد می گیرند؛ زمان شما هم چنین مسائلی بود؟
زمان ما همدلی و رفاقت حرف اول را می زد. ما در کار مربی و 
مدیر دخالت نمی کردیم. زمان زیادی با آقای رایکف کارکردیم و 
ایشان کوچک ترین دخالت و اظهارنظری در کار مدیریت نمی کرد. 
آن زمان ها مبلغ قرارداد ها خیلی کم بود. خود من اولین قراردادم ۳ 
هزار تومان؛ ماهی ۲۰۰ تومان بود. الان قراردادها میلیاردی بسته 
می شود اما فوتبال شان مثل آن دوره نیست. زمان ما در رده ملی 

7-6 مدال آوردیم اما الان از این خبرها نیست.
  شرایط استقلال به گونه ای است که آقای سعادتمند نیامده، 
جلوی کار کردن او را می گیرند؛ نباید به این مدیر تازه به باشگاه 

آمده زمان داد تا خودش را نشان دهد؟
مشکل فوتبال ما همین است. شما نگاه کنید در 7-6 سال 
گذش��ته چند مدیر به اس��تقلال آمده و رفته اند. حداقل آقای 
سعادتمند سابقه مدیریت در ورزش را داشته است. باید مهلت 
بدهیم تا ایش��ان کارش را انجام دهد. به هر حال کار کردن در 
۲ باشگاه استقلال و پرسپولیس که بودجه ای هم ندارند، سخت 
است. با ۲۰-1۰ میلیارد تومان نمی شود این دو تیم را اداره کرد. 
این مدیران نیاز به حداقل 1۰۰ میلیارد تومان دارند که بتوانند 

بدهی ها را پرداخت کنند و باید این مبالغ را به آنها داد.

  آقای علی نژاد، معاون وزیر ورزش هم بتازگی اعلام کرده خرید 
بازیکن و مربی خارجی برای این دو تیم ممنوع شده است؛ شما 

با این موضوع موافقید؟
من موافق این قانون هستم. ما جوانان مستعد زیادی داریم 
که می توانند در فوتبال ما رش��د کنند. در لیگ قهرمانان آسیا 
کش��ورهایی مثل امارات، عربستان و... بازیکن مستعد ندارند و 

مجبورند ستاره خارجی بخرند.
  چند روز پیش محمدرضا اکبریان، داور بازی فصل گذش�ته 
اس�تقلال - صنعت نفت آبادان اعتراف کرد گل استقلال سالم 
بوده و به دلیل اعتراض مجیدی، سرمربی آبی ها حواس تیم داوری 

پرت شده و یادشان رفته گل را سالم اعلام کنند.
داور یک قاضی اس��ت و باید حک��م عادلانه بدهد. مثل این 
می ماند یک قاضی یک فرد بی گناه را اعدام و پس از آن اعتراف 
کند اشتباه کرده است. سال ها پیش که در استقلال مربی بودم، 
در بازی با ملوان اشتباهاتی رخ داد که باعث شد تیم ما مساوی 
کند و آقایان دودستی قهرمانی را تقدیم پرسپولیس کنند. اگر 
بخواهم از آن اشتباهات بگویم جنجال می شود. بهتر است سکوت 
کنم. به هرحال از این اتفاقات زیاد افتاده است و کاری هم نمی شود 

کرد. تنها باید گذشت و عبور کرد.

  بین استقلالی ها اتحاد وجود ندارد و همین شده مشکل 
بزرگ این تیم؛ راهکار شما برای حل این مشکل چیست؟

بگذارید من یک خاطره از خودم تعریف کنم. شاید با 
6۰ درصد از رفیق هایم قبل از اینکه دوس��ت من شوند، 
دعوا داشتم اما الان بهترین رفیق های من شده اند. آقای 
س��عادتمند چون تازه به استقلال آمده است، شاید مدیر 
ناشناخته ای برای بازیکنان، مربیان و هواداران باشد اما او 
کم ک��م با پرداخت بدهی ها و حقوق بازیکنان دارد اتحاد 
را ش��کل می دهد. شاید فرهاد مجیدی که در ابتدای راه 
نظر مخالف می داد، ش��ناخت کافی از مدیر عامل جدید 
نداش��ت. ش��ک نکنید این اتحاد بازمی گردد و حتی در 
چند روز گذشته شرایط بهتر هم شده است. شاید دعوای 
روزهای اول باعث شد الان شرایط بهتر شود. طبق آخرین 
خبرها آقای سعادتمند قرار است پول میلیچ و دیاباته را 
هم پرداخت کند و حتی گفته اند پول تیم امید را هم که 
1/5 س��ال است پرداختی نداشته ایم، می پردازند که اگر 

این اتفاق بیفتد خیلی شرایط خوب می شود.
  خیلی ها می گویند چرا زمانی که بازیکنان پول دریافت 
نمی کنند، سریع علیه مدیرعامل موضع می گیرند و تیم را 

دچار حاشیه می کنند؟ زمان شما هم اینطور بود؟
م��ا نمی توانیم زمان ها را کنار ه��م بگذاریم. صحبت 
۳۰ سال قبل است. نوع رفتارها، بازی ها و اخلاق ها فرق 
کرده اس��ت. به نظر من بازیکن حق دارد اعتراض کند، 
چون مدیران سابق بارها وعده دادند در فلان تاریخ پول 
شما پرداخت می شود و بعد دیدند این اتفاق نمی افتد و 
بارها هم تکرار ش��ده است. اگر مدیر جدیدی مثل آقای 
سعادتمند موضوعی را مطرح کند، بازیکن فکر می کند او 
هم مثل مدیران سابق تنها حرف می زند. به  خاطر همین 

بازیکنان واکنش نشان می دهند.
  نباید به آقای سعادتمند زمان داد؟

چ��را! باید زم��ان داد. به هر ح��ال بازیکنان و مربیان 
باید یک مقدار صبر و حوصله داش��ته باش��ند. هر مدیر 
جدی��دی نیاز به زمان دارد تا خودش را نش��ان دهد. با 
 15 روز ی��ا یک ماه که مدیر نمی تواند توانایی خودش را

 نشان دهد.
  محمدرضا اکبریان، داور دیدار سال گذشته استقلال- 
صنعت نفت آبادان بتازگی اعتراف کرده می دانستند گل 
استقلال سالم بوده اما به دلیل اعتراض شدید مجیدی، 
سرمربی تیم حواس شان نبوده که باید گل را سالم اعلام 
کنند. همین اش�تباه داوری باعث ش�د استقلال شانس 
قهرمانی را از دس�ت بدهد؛ نظر شما درباره اعتراف این 

داور چیست؟
اکبریان شاید وجدانش ناراحت بود که بعد از مدت ها 
نس��بت به اش��تباه بزرگی که در قبال استقلال مرتکب 
ش��د اعتراف کرد. خیلی از داوران دیگر هم از این قبیل 
اشتباهات در حق استقلال کرده اند که امیدوارم آنها هم 

روزی به این اشتباهات خود اعتراف کنند.

ورزشگاه آزادی پانزدهمین استادیوم 
برتر فوتبال دنیا شد

ورزشگاه آزادی در نظرسنجی نشریه معتبر مادریدی 
در جایگاه پانزدهمین اس��تادیوم فوتب��ال برتر دنیا قرار 
گرفت. نش��ریه »مارکا« چاپ اس��پانیا ۳ روز پیش یک 
نظرسنجی برگزار کرد تا بهترین ورزشگاه فوتبال دنیا را 
با آرای کاربرانش انتخاب کند. نشریه معتبر مادریدی روز 
گذشته نتیجه نهایی این نظرسنجی را اعلام کرد. در این 
نظرس��نجی نام 4۰ ورزشگاه فوتبال به عنوان نامزد این 
جایزه مطرح شده بود که ورزشگاه آزادی در میان نامزدهای 
کسب عنوان بهترین استادیوم های جهان حضور داشت. 
در این نظرسنجی بیش از یک میلیون نفر شرکت کردند 
و در نهایت ورزش��گاه باشگاه الاهلی مصر با کسب 1۲۰ 
هزار رای به عنوان بهترین استادیوم فوتبال انتخاب شد. 
ورزشگاه های سانتیاگو برنابئو و نیوکمپ در رده های دوم و 
سوم قرار گرفتند. استادیوم آزادی در اولین روز نظرسنجی 
در رده ۲6 قرار داشت ولی شنبه با اعلام نتایج نهایی این 
نظرس��نجی، این ورزشگاه با کس��ب 9 هزار رای در رده 
پانزدهم بهترین استادیوم های فوتبال جهان قرار گرفت. 

پیشنهاد AFC برای برگزاری
انتخابی جام جهانی به صورت متمرکز

کنفدراسیون فوتبال آسیا برای پایان دادن به مسابقات 
انتخابی جام  جهانی ۲۰۲۲ دنبال برگزاری مس��ابقات به 
صورت متمرکز در یک کشور است. در جدیدترین خبر، 
نشریه »استاد الدوحه« عنوان کرد کنفدراسیون فوتبال 
آسیا در حال بررسی است تا ادامه مسابقات انتخابی جام  
جهانی ۲۰۲۲ و جام ملت های آس��یا ۲۰۲۳ چین را هم 
به صورت متمرکز برگزار کند تا بتواند در کمترین زمان 
ممکن و بدون نیاز به جابه جایی زیاد در ایام کرونا پرونده 

مرحله اول این بازی ها را ببندد. 
AFC پیش��نهاد داده هر گروه به میزبانی یک کشور 
بازی هایش را انجام دهد. البته این پیشنهاد AFC باید از 
سوی اعضا مورد موافقت قرار بگیرد و در نهایت فیفا حکم 
نهایی را درباره این پیشنهاد خواهد داد. تیم ملی کشورمان 
در این رقابت ها 4 بازی حساس پیش رو دارد تا بتواند مجوز 
حضور در مرحله نهایی انتخابی جام  جهانی ۲۰۲۲ را کسب 
کن��د. از 4 ب��ازی پیش روی ایران در ۳ بازی ش��اگردان 
اسکوچیچ میزبان هستند و در صورت اجرایی شدن این 
پیشنهاد AFC تیم  ملی ایران یکی از متضررها خواهد 

بود چون امتیاز میزبانی را در ۳ بازی از دست می دهد. 

این نخست وزیر »مجرم« است!
ادامه از صفحه اول

او مدعی بود  »ایمنی جمعی« بهترین اس��تراتژی در 
مواجهه با »کووید-19« محسوب می شود، حتی اگر ده ها 
هزار نفر سالمند انگلیسی در این مسیر، ناجوانمردانه قربانی 
شوند. نخست وزیر انگلیس حتی هشدار متخصصان مبنی 
بر »ناش��ناخته بودن  ویروس کرونا« را نادیده انگاشت و 
مانند حامی اصلی خود در واش��نگتن )دونالد ترامپ(، با 
ساده انگاری مطلق به بحران نگریست! حتی جانسون ابایی 
از دست دادن با بیماران کرونایی و ترویج رفت و آمد آزادانه 
در کش��ورش در دوران شیوع کرونا نداشت. با این حال 
افزایش تصاعدی و نگران کننده  مبتلایان و قربانیان کرونا 
در انگلیس و درگیر شدن کل کشور با این ویروس، جایی 
برای استمرار استراتژی مرگبار جانسون باقی نگذاشت. 
جانس��ون زمانی به خود آمد که هزاران نفر از سالمندان  
انگلیس��ی، به سبب اصرار وی بر »ایمنی جمعی«، جان 
خود را در خانه های سالمندان و به دور از هر گونه مراقبت 
اولیه ای از دست داده بودند! البته هزاران نفر دیگر هم در 
بیمارستان ها جان باخته بودند. کمبود امکانات درمانی و 
پزشکی اولیه  در بیمارستان های انگلیس، به وضوح ثابت 
کرد »تخیلات جانسون« چه قیمت و هزینه جانی و درمانی 

گزافی را بر شهروندان این کشور تحمیل کرده است. 
اگر اصرار جانس��ون بر استراتژی »ایمنی گله ای« نبود، 
امروز تعداد بیش��تری از س��المندان انگلیسی زنده بودند و 
بیمارستان های سراسر این کشور نیز به سبب افزایش قابل 
محاسبه مبتلایان، قدرت و تمرکز بیشتری در قبال شهروندان 
آسیب دیده یا در معرض آسیب داشتند. در چنین شرایطی 
ژست جانسون بسیار زننده است! او دقیقا مشغول ایفای نقش 
یک نخست وزیر دلسوز است که خود نیز در مسیر مواجهه 
با کرونا به این ویروس مبتلا ش��ده است! برخی رسانه های 
انگلیس��ی نیز مشغول تثبیت این »نقش خیالی« در ذهن 

شهروندان خود و حتی افکار عمومی دنیا هستند.
با این حال چهره واقعی جانسون بسیار کریه و زننده است! 
او اکنون حکم یک »قاتل« را دارد؛ قاتلی که باید پاسخگوی 
جان از دست رفته هزاران  قربانی  کرونا، بویژه قربانیان سالمند 
در کشورش باشد. جانسون باید پاسخ دهد چرا با وجود آگاهی 
درباره کمبود امکانات بیمارستانی و محدودیت ها در خانه های 
سالمندان، دستور قتل عام افراد مسن را با تکیه بر استراتژی 
ایمن سازی جمعی صادر کرده است! آیا جانسون برای رها 
شدن از هزینه های جمعیت پیر انگلیس برای دولت، راهی 
بهتر از قربانی کردن آنها پای »کووید-19« پیدا نکرده بود؟!

اخبار

ورزشی

نگاه

11 کاندیدای انتخابات ریاس��ت هیأت کش��تی استان 
مازندران همچنان در انتظار پایان وضعیت بحرانی ش��یوع 

کرونا و اعلام تاریخ قطعی برگزاری مجمع هستند.
بی تردید هیات کش��تی اس��تان مازن��دران و جریانات 
مختلف این خطه کشتی خیز و قهرمان پرور را نمی توان با 
دیگر استان های کشور یکسان دانست؛ استانی که قهرمانان 
بزرگی در کشتی آزاد و فرنگی در آن متولد شده و افتخارات 
بزرگی در جهان و المپیک برای کشورمان کسب کرده اند.
به هر حال مجمع انتخابات هیات کشتی استان مازندران 
نیز مثل هر نشس��ت و برنامه ورزش��ی دیگری دستخوش 
اتفاقات پیرامون ش��یوع ویروس کرونا ش��د و نشستی که 
قرار بود در ۳ ماهه نخس��ت امسال برگزار شود، همچنان 

بلاتکلیف و نامشخص است.
از سوی دیگر 11 کاندیدا در پایان مهلت ثبت نام انتخابات 
مجمع توانستند به جمع مدعیان ریاست راه یابند و همچنان 

منتظرند تا اداره کل ورزش و جوانان مازندران و فدراسیون 
کشتی، زمان برگزاری مجمع انتخاباتی را مشخص کنند.

بر این اس��اس حمید محمدنژاد، بهنام طیبی، محسن 
بابایی، عسکری محمدیان، شهرام جعفری، نقی کلانتری، 
مرتضی قربانی، مجتبی ابراهیمی، عمران زارع، س��یدجواد 
هاش��میان و فرامرز نقیبی برای در دس��ت گرفتن سکان 
هدایت کشتی استان وارد گود شده اند. برخی از این چهره ها 
نی��ازی به معرفی ندارند و در عرص��ه قهرمانی و مدیریت  

کارنامه مشخصی دارند.
هر چند اهالی کشتی این خطه قهرمان پرور همچنان در 
انتظ��ار اعلام تاریخ برگزاری مجمع و معرفی رئیس جدید 
هیات کشتی استان مازندران هستند اما فعلا همه چیز به 
محدودیت ها پیرامون ویروس کرونا گره خورده و متولیان 
ام��ر، امکان برنامه ریزی دقیق و کلی برای رویدادهای آتی 

را ندارند.

پزشک معالج سهراب مرادی عنوان کرد این وزنه بردار همچنان 
از راه دور تحت کنترل است و اکنون که المپیک به تعویق افتاده 
می توانیم بدون فشار وزنه ها را برای او کم کم بالا ببریم. دکتر بابک 
امینی درباره  وضعیت سهراب مرادی پس از گذشت چند ماه از 
عمل جراحی کتف و درمان مصدومیت کمر او بیان کرد: سهراب 
م��رادی ابتدا برای درمان مصدومیت از ناحیه کمر به آلمان آمد 
ک��ه در ماه های مارس و آوریل تحت درمان قرار گرفت و پس از 
آن توانست وزنه های بالایی را بزند اما این بار به دلیل در رفتگی 
کتف و پارگی تاندون ها به آلمان آمد و دوباره تحت درمان قرار 
گرفت. کمر او بدون عمل جراحی درمان شد اما برای در رفتگی 
کتف حتما باید تحت عمل جراحی قرار می گرفت. او ادامه داد: 
مرادی پس از عمل جراحی، مراحل اولیه درمان را در همان آلمان 
با کمک دکتر آبرون و زیر نظر من گذراند و حتی پیشرفتش عالی 
بود. پس از آن ابتدا در مسابقات سوییس شرکت کرد که هدف فقط 
 حضور در این مسابقات و انجام تست دوپینگ بود و وزنه های کمی

در این رقابت ها زد. با این وجود در تاریخ وزنه برداری بی س��ابقه 
است کسی ۲ ماه بعد از عمل کتف وزنه بزند. پروتکلی که ما برای 
او داش��تیم این بود کم کم فشار را زیاد کند. در مسابقات امارات 
همان قهرمان قبلی شد و امتیاز خوبی برای المپیک گرفت. امینی 
درباره تاثیر تعویق المپیک بر روی روند آمادگی سهراب مرادی 
به ایس��نا تاکید کرد: تعویق المپیک به نفع او ش��د چون بدون 
 هیچ فش��اری می توانیم وزنه ها را کم کم بالا ببریم تا با آمادگی
1۰۰ درصدی به المپیک توکیو برسد. ما همچنان از راه دور او را 
تحت کنترل داریم. فیلم های تمرین را فدراسیون ارسال می کند و به 
همراه دکتر آبرون فیلم ها را آنالیز می کنیم. مشکلات و پیشنهادات 
را می گوییم. پیش��رفت او خیلی خوب است. او ادامه داد: باید از 
همکاری فدراسیون وزنه برداری و فدراسیون پزشکی تشکر کنم. 
کمیته ملی المپیک در همه برنامه ها سکاندار بود و حمایت کرد تا 
بتوانیم به این ۲ ورزشکار یعنی حمیده عباسعلی و سهراب مرادی 
که از شانس های کسب مدال طلای المپیک هستند، کمک کنیم. 

کرونا  همچنان مشکل ساز برای  قطب کشتی ایران

هیأت مازندران در انتظار انتخاب سکاندار
پزشک معالج قهرمان وزنه برداری المپیک:

تعویق المپیک به نفع سهراب مرادی است

فدراسیون فوتبال: قرارداد اسکوچیچ ریالی است
سخنگوی فدراسیون فوتبال درباره شایعات منتشره پیرامون نحوه انعقاد قرارداد دراگان اسکوچیچ با فدراسیون فوتبال عنوان کرد: مطابق اعلام قبلی، 
قرارداد اس��کوچیچ به ش��کل ریالی با فدراسیون به امضا رسیده است. امیرمهدی علوی افزود: با تاکید سرپرست محترم فدراسیون، بهمن ماه سال 
گذشته پیش از عقد قرارداد فدراسیون فوتبال با سرمربی تیم ملی، هیچ متمم قرارداد یا تبصره ای برای تغییر این قرارداد به ارزی انجام نشده است. 

پیشکسوتان استقلال در گفت وگو با  »وطن امروز«
 درباره وضعیت این روزهای استقلال گفتند

باید همدل شد

حسن زاده: اعتراض ها به دلیل نشناختن مدیر بودرشیدی: باید به مدیر عامل جدید فرصت داد

یکشنبه 21 اردیبهشت 1399
وطن امروز     شماره 2923

زهره فلاح زاده:  از زمانی که احمد سعادتمند به عنوان مدیر عامل استقلال معرفی شد، صدای اعتراض و مخالفت اعضای تیم نسبت 
به این انتصاب هم به گوش رسید. از استعفای رئیس هیات  مدیره و بازگشت مجددش تا استوری های هماهنگ شده بازیکنان، 
مخالفت های سرمربی تیم و منتشر شدن اسناد محرمانه باشگاه، نشان می دهد سعادتمند کار راحتی در استقلال نخواهد داشت. در 
واقع آبی ها نیاز به اتحاد و همدلی دارند تا وضعیت بحرانی حال حاضر را پشت سر بگذارند و اعضا بتوانند در کنار هم و برای استقلال 
کار مفید انجام دهند. »وطن امروز« برای بررسی شرایط حال حاضر استقلال با منصور رشیدی و رضا حسن زاده، 2 پیشکسوت این 
تیم گفت وگو کرده است. هر دوی این پیشکسوتان اذعان دارند استقلال نیاز به اتحاد و همدلی دارد و باید به سعادتمند فرصت داد.


